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ÚVODNÍ SLOVO
Vážení spoluobčané,
děkuji vám Všem za důvěru a podporu, kterou jste vyjá-
dřili mě, i  ostatním kandidátům do  zastupitelstva obce 
v  letošních komunálních volbách. Dále poděkování patří 
všem, kteří k volbám přišli, ať už volili kohokoliv. Zname-
ná to, že Vám není lhostejný život v naší obci. Rád bych po-
děkoval bývalým členům zastupitelstva a výborů za jejich 
angažovanost ve prospěch naší obce. Pracovali, jak nejlépe 
uměli a  svým seriosním a  zodpovědným přístupem při-
spěli k rozvoji Vřesovic. Chci poděkovat všem členům vo-
lební komise za bezproblémové zvládnutí voleb. 

V minulém volebním období se pokračovalo v rozdělané 
práci. V roce 2019 jsme provedli výměnu lamp veřejného 
osvětlení a v roce 2020-2021 byla provedena celková rekon-
strukce obecního úřadu. Od roku 2021 se zpracovává pro-
jekt na úpravu okolí obecního úřadu. Budova OÚ má být 
po dokončení úpravy okolí zpřístupněna také invalidům, 
tomu musí odpovídat i parkoviště. V únoru letošního roku 
nám byl zamítnut návrh č. 1 na  speciálním dopravním 
úřadě MěÚ Kyjov. Návrh č. 2, který nám předložili projek-
tanti v květnu, kde je navržena jednosměrná komunikace 
od Labut, je pro nás nepřípustný. Projektanty jsme požá-
dali o přepracování projektu i za cenu odbagrování části 
pozemku pod obecním úřadem a vystavění opěrné zídky.         
Byl bych rád kdyby jste se účastnili veřejných zasedání, 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
V roce 2022 se v naší obci narodilo 6 nových občánků, zemřelo 6 občanů, přihlásilo se k nám do Vřesovic k trvalému 
pobytu 7 občanů ČR a 11 cizinců a odstěhovalo se 8 občanů ČR a 2 cizinci. 

a  to nejen když se projednává vaše žádost, ale co nejví-
ce, neboť všechno se Vás ať přímo nebo nepřímo dotýká. 
Zároveň máte možnost kontrolovat práci nás zastupitelů, 
které jste si zvolili. Na zasedáních máte možnost vyjádřit 
se k jednotlivým bodům a tím třeba pomoci při rozhodo-
vání. Na zastupitelích leží nejen populární rozhodnutí, ale 
mnohdy musí přistoupit i  k  rozhodnutím, které se Vám 
nelíbí.

Přeji Vám klidné a  spokojené prožití vánočních svátků 
a do nového roku 2023 Vám přeji hodně štěstí a zdraví.

Libor Pazdera
Starosta obce

Jubilanti: 75 let: Miroslav Tichý
  Vlastimil Havránek
  Jana Mertová
  Anna Navrátilová
  Ludmila Mynářová
  Marie Sýkorová  

 80 let: Ján Svoboda
  Ludmila Pimková
  Ludmila Zálešáková

 85 let: Marie Pešková

Narození:  Nikol Hlaváčová
  Sofie Ryšková
  Martin Valenta
  Dominik Nathan Wrzecionko
  David Wrzecionko
  Sebastian Balát

Naše řady opustili: Růžena Berková
  Josef Havelka
  Libor Havelka
  Jaroslav Janůšek
  Jaroslav Vyšinka
  Vlastimil Zlámal
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ZASTUPITELSTVO
OBCE

ZO VŘESOVICE
NA SVÉM ZASEDÁNÍ
DNE 25. 1. 2022 
SCHVÁLILO
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemků uvedených 
v záměru č. 1/2022.

Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o dílo jejímž před-
mětem je „Vestavěná skříň s kuchyňskou linkou“ za cenu 
112. 600 Kč.

Zastupitelstvo obce schvaluje vzpomínkový akt Svatoplu-
ka Štulíře dne 21.5.2022.

ZO VŘESOVICE
NA SVÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 15. 3. 2022
SCHVÁLILO
Zastupitelstvo obce po  projednání schvaluje schodkový 
rozpočet obce Vřesovice na rok 2022. Schodek bude kryt 
z přebytku z minulých let. Příjmy ve výši 14 930 600 Kč, vý-
daje ve výši 17 930 600 Kč, financování ve výši 3 000 000 Kč. 
Závazné ukazatele rozpočtu jsou paragrafy rozpočtové 
skladby.

Zastupitelstvo obce po projednání schvaluje střednědobý 
výhled rozpočtu na roky 2023 – 2024.

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí neinvestiční dotace z  rozpočtu Obce Vřesovice 
ve výši 20.000 Kč mezi Obcí Vřesovice a Aerobic Centrum 
Kyjov, z.s..

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí neinvestiční dotace z  rozpočtu Obce Vřesovice 
ve výši 50.000 Kč mezi Obcí Vřesovice a SH ČMS – SDH 
Vřesovice.

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí neinvestiční dotace z  rozpočtu Obce Vřesovice 
ve výši 12.000 Kč mezi Obcí Vřesovice a ČSZ, z.s. Kyjov.

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí neinvestiční dotace z  rozpočtu Obce Vřesovice 
ve výši 30.000 Kč mezi Obcí Vřesovice a KČT Vřesovice.

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí neinvestiční dotace z  rozpočtu Obce Vřesovice 
ve výši 30.000 Kč mezi Obcí Vřesovice a Spolkem Babule, 
Vřesovice.

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí neinvestiční dotace z  rozpočtu Obce Vřesovice 
ve výši 50.000 Kč mezi Obcí Vřesovice a TJ Sokol Vřeso-
vice, z.s..

Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu o poskyt-
nutí finančního daru ve výši 1.000 Kč mezi Obcí Vřesovice 
a SONS ČR, z.s., oblastní odbočka Kyjov.

Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu o poskyt-
nutí finančního daru ve výši 1.000 Kč mezi Obcí Vřesovice 
a OMEGA plus, občanské sdružení Kyjov.

Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu o poskyt-
nutí finančního daru ve výši 3.000 Kč mezi Obcí Vřesovice 
a MPS Paniháj z.s. Moravany.

Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu o poskyt-
nutí finančního daru ve výši 10.000 Kč mezi Obcí Vřeso-
vice a  Jitkou Skalkovou Vřesovice 241na provoz souboru 
a udržování krojů v roce 2022.

Zastupitelstvo obce schvaluje neinvestiční transfer na rok 
2022 pro Mikroregion Podchřibí ve výši 50 Kč/občan, cel-
kem 29 250 Kč.

Zastupitelstvo obce schvaluje provedení inženýrsko-geo-
logického průzkumu ke kanalizaci a ČOV od firmy Aqua 
Procon s.r.o. za cenu 105.000 Kč bez DPH.

ZO VŘESOVICE
NA SVÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 28. 4. 2022
SCHVÁLILO
Zastupitelstvo obce po  projednání schvaluje Závěrečný 
účet obce Vřesovice za rok 2021 a vyjadřuje souhlas s celo-
ročním hospodařením bez výhrad.

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje účetní závěrku 
obce Vřesovice za rok 2021.

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje účetní závěrku MŠ 
Vřesovice za rok 2021.

Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu s  Kyjov-
ským Slováckem v pohybu o poskytnutí finančního daru 
z  rozpočtu obce pro účely podpory činnosti MAS Kyjov 
ve výši 11.500 Kč.
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Zastupitelstvo obce schvaluje finanční dar pro TJ Sokol 
Vřesovice na zajištění oslav 100 let založení TJ Sokol Vře-
sovice ve výši 50.000 Kč. 

Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o budoucí smlouvě 
o  právu k  provedení stavby pro stavbu: „Rozvod optické 
sítě v obci Vřesovice“ s GT net, s. r. o., se sídlem Kollárova 
277, 697 01 Kyjov, IČO: 26972832.

Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu 
s Městem Kyjovem o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu 
obce ke  spolufinancování sociálních služeb pro rok 2022 
ve výši 39.300 Kč.

ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330083661/002-MDP mezi obcí Vřesovice a  EG.D., 
a.s. na p.č. 11/2, 2863/11, 2863/3, 2863/6, 2863/75, 2863/76 
v k.ú. Osvětimany na LV č. 1398, za účelem stavby: „Osvě-
timany, posílení NN“.

ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330063733/001-MDP mezi obcí Vřesovice a EG.D., a.s. 
na p.č. 1948, 1950/1, 3124/2, 3125 v k.ú. Vřesovice na LV 
č. 10001, za účelem stavby: „Vřesovice, Stéblový, rozš. kN“

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje pronájem pozem-
ku p.č. 3157/8 o výměře 0,68 m² v k.ú. Vřesovice pro umís-
tění Z-Boxu. Sepsáním smlouvy pověřuje starostu.

Zastupitelstvo obce Vřesovice vydává obecně závaznou 
vyhlášku o stanovení obecního systému odpadového hos-
podářství.

Touto obecně závaznou vyhláškou se současně zrušuje 
obecně závazná vyhláška č. 5/2007 ze dne 12.12.2007, kte-
rou se stanovuje systém shromažďování, sběru přepravy, 
třídění, využívání a  odstraňování komunálních odpadů 
a nakládání se stavebním odpadem.

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje ceník za využívá-
ní obecního systému odpadového hospodářství při činnos-
ti právnických a podnikajících osob. 

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje prodej níže uve-
dených pozemků v k.ú. Vřesovice, zapsaných na LV 10001 
za cenu 50 Kč/m2

- p.č. 62/8 zahrada o  výměře 344 m2, p.č. 368/7 zahrada 
o výměře 562 m2 
- p.č. 365/3 trvalý travní porost o výměře 100 m2, p.č. 368/3 
zahrada o výměře 874 m2 
- p.č. 365/4 zahrada o  výměře 60 m2, p.č. 368/4 zahrada 
o výměře 761 m2 
- p.č. 365/5 zahrada o  výměře 40 m2, p.č. 368/5 zahrada 
o výměře 697 m2 
- p.č. 365/8 zahrada o  výměře 90 m2, p.č. 368/8 zahrada 
o výměře 579 m2 

- p.č. 365/13 zahrada o výměře 166 m2, p.č. 368/1 zahrada 
o výměře 1 021 m2 
- p.č. 365/14 zahrada o  výměře 9 m2, p.č. 368/2 zahrada 
o výměře 923 m2 
- p.č. 365/9 zahrada o  výměře 74 m2, p.č. 368/9 zahrada 
o výměře 492 m2 

Zastupitelstvo obce bere na  vědomí rozpočtové opatření 
1/2022 a 2/2022.

Zastupitelstvo obce Vřesovice bere na vědomí žádost man-
želů Dzurijových o odkup části pozemku p.č. 1424/4.

ZO VŘESOVICE
NA SVÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 14. 6. 2022
SCHVÁLILO
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje dodatek č. 2 
ke  smlouvě o  provozování č. 045/80/2004 ze dne 16. 2. 
2004 na vodní dílo mezi Obcí Vřesovice a Vodovody a ka-
nalizace Hodonín, a.s., sídlem Purkyňova 2933/2, 695 11 
Hodonín, IČO: 49454544.

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje dohodu vlastníků 
provozně souvisejících vodovodů mezi Vodovody a kana-
lizace Hodonín, a.s., sídlem Purkyňova 2933/2, 695 11 Ho-
donín, IČO: 49454544  a obcemi Žádovice, Kelčany, Ježov, 
Skalka, Labuty, Vřesovice a Hýsly.

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje aktualizaci Stra-
tegického plánu rozvoje obce Vřesovice pro období 2020-
2030.

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje Strategii udržitel-
ného rozvoje odpadového hospodářství 2022-2030. 
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje Strategii boje se 
suchem – přívalové srážky. 

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje koupi níže uvede-
ných pozemků v k.ú. Vřesovice za cenu 50 Kč/m2

- p.č. 365/10 – vodní plocha o výměře 96 m2 
- p.č. 365/15 vodní plocha o výměře 95 m2 
- p.č. 365/6 vodní plocha o výměře 111 m2 

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje sedmičlenné za-
stupitelstvo pro volební období 2022–2026.

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje zvýšení počtu za-
městnanců o 1 zaměstnance na údržbu zeleně a majetku 
obce.

Zastupitelstvo obce bere na  vědomí rozpočtové opatření 
3/2022.
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ZO VŘESOVICE
NA SVÉM ZASEDÁNÍ
DNE 7. 7. 2022 
SCHVÁLILO
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje podanou žádost 
o dotaci z Programu rozvoje venkova, název projektu „Vy-
bavení pro kulturní a spolkové aktivity“, koupě party sta-
nu a 10 ks pivních setů.  

Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje nákup travní-
ho mulčeru GOLIATH 4x4 za  cenu 297.000 Kč od  SYN-
PRO, s.r.o., Podivínská 1559, 691 02 Velké Bílovice, IČO: 
29228298.
Pověřuje starostu uzavřením kupní smlouvy.

ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330069375/002-MDP mezi obcí Vřesovice a EG.D., a.s. 
na p.č. 2186/31 v k.ú. Vřesovice na LV č. 10001, za účelem 
stavby: „Vřesovice, přípojka NN, Tichý“

Zastupitelstvo obce bere na  vědomí rozpočtové opatření 
4/2022.

Zastupitelstvo obce Vřesovice bere na vědomí konání piet-
ního aktu Oldřicha Pechala dne 11. 9. 2022. 

ZO VŘESOVICE
NA SVÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 14. 9. 2022
SCHVÁLILO
ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330082741/013-MDP mezi obcí Vřesovice a  EG.D., 
a.s. na  p.č. 3117/1, 3118/1, 1787/3 v  k.ú. Vřesovice na  LV  
č. 10001, za účelem stavby: „Osvětimany, rozš. kNN,5RO“.

ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330065635/001-MDP mezi obcí Vřesovice a EG.D., a.s. 
na p.č. 596/1, 596/3, 596/4, 596/5  v k.ú. Vřesovice na LV  
č. 10001, za účelem stavby: „Vřesovice, příp.NN, Berka.

ZO neschvaluje odkup části pozemku na parcele 3157/19 
z důvodu další možné výstavby inženýrských sítí a doprav-
ní infrastruktury.

Zastupitelstvo obce bere na  vědomí rozpočtové opatření 
5/2022.

Zastupitelstvo obce bere na  vědomí žádost spolku Pod-
chřibák, z.s., Vřesovice 170 o pronajmutí obecního pozem-
ku v blízkosti Lesparku Vřesovice.

POZVÁNKA 
NA SLOVÁCKÝ ROK 
10. – 13. SRPNA 2023
Jednou za čtyři roky se v Kyjově sejde největší přehlídka 
krojů, muzik a  lidí kteří fandí folkloru moravského Slo-
vácka. Jít v průvodu mezi nespočtem krojovaných zname-
ná pro nás především čest reprezentovat a představit naši 
obec na tak velké akci. Prosím začněme s přípravou krojů 
a krojových doplňků v co nejbližším čase a ukažme Kyjov-
sku naše dlouholeté tradice. Tímto Vás zvu do sobotního 
původu slováckého roku 12. 8. 2023 a podpořme tuto akci 
co největším počtem krojovaných. O  dalších přípravách 
Slováckého roku 2023 vás budeme včas informovat.

Libor Pazdera

5

CHYSTANÉ AKCE 
NA ROK 2023
 
Leden Ples fotbalistů
Únor Fašaňk
Březen Velikonoční výstava
Květen Den matek
Červen Dětský den – Piráti (3. 6. 2022)
 Výročí Vřesovjánku + p. Nečase
Červenec Letní noc
Září Ukončení prázdnin s dětskou diskotékou
Říjen HODY (14. 10. 2023)
Listopad Vánoční výstava
Prosinec Zpívání u vánočního stromku
 Vánoční koncert
 Silvestrovský guláš

Těšíme se na  Vaši účast na  společných akcích, termíny 
jednotlivých událostí budou včas upřesněny. Sledujte naše 
webové stránky, facebookové stránky nebo mobilní rozhlas.
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HOSPODAŘENÍ S ODPADY
te vhodit do kontejneru vejde. Pokud ne, vyčkejte prosím,  
až bude zase volný.

Také u  sběrného místa v  Pasekách, kde jsou kontejnery 
na  tříděný odpad se stává, že je odložen mimo kontejner 
a  zaměstnanci to musí třídit a  uklízet. Všechny odpady 
je také možné odevzdat v Kyjově ve sběrném dvoře firmy 
EKOR. Prosím proto občany, pokud někoho uvidíte, že 
na sběrné místo někdo odkládá, co tam nepatří, upozorně-
te ho nebo kontaktujte obecní úřad.

V letošním roce jsme vybrali na poplatcích za komunální 
odpad 421.820 Kč. Za systém třídění odpadů od EKO-KOM 
jsme dostali odměnu 116.900 Kč. Firmě EKOR, která v naší 
obci zabezpečuje likvidaci odpadu jsme v letošním roce za-
platili 22 932 Kč za svoz nebezpečného odpadu, 513 408 Kč 
za  svoz komunálního odpadu a  BIO a  42  095 Kč za  svoz 
tříděného odpadu.

Od 1. 1. 2023 je zrušen poplatek za stočné.

Libor Pazdera

V  naší obci je obecní systém odpadového hospodářství 
stanoven obecně závaznou vyhláškou č. 1/2022. Tato vy-
hláška je zveřejněna na internetových stránkách obce, také 
do  ní můžete nahlédnout v  kanceláři obecního úřadu. 
Prostřednictvím tohoto systému se občané mohou zbavit 
veškerých odpadů, které vyprodukují. Na tříděný odpad - 
plast, papír a sklo jsou na několika místech v obci umístěny 
nádoby, které jsou pravidelně vyváženy. Do nádob na plast 
se v naší obci vhazují i nápojové kartony od mléka, džusů, 
apod. Na panelech při vjezdu do Kobylích Dolů je umístěn 
kontejner na drobný kovový odpad, drobné elektrozaříze-
ní s  ukončenou životností, textil za  účelem jeho opětov-
ného použití a  popelnice na  kuchyňský olej a  tuk. Stává 
se, že v těchto kontejnerech nacházíme i to, co tam nepa-
tří.  Prostřednictvím kontejneru, který je umístěný mezi 
školkou a školou, umožňujeme občanům zbavit se většího 
množství biologicky rozložitelných odpadů. Opakovaně 
se stává, že pokud je kontejner plný, je odložen odpad ve-
dle kontejneru a naši zaměstnanci to musí uklízet. Proto 
Vás prosíme, neodkládejte tento odpad mimo kontejner. 
Je vhodné se nejprve ujistit, jestli obsah, který tam chce-

ZLATÝ MED VYTOČIL VE VŘESOVICÍCH 
HNED DVAKRÁT
Velice příjemné překvapení skrývala obál-
ka, kterou Miroslav Vaculík z Vřesovic ob-
držel z  Výzkumného ústavu včelařského. 
Dozvěděl se, že jeho med získal hned dvě 
zlaté medaile. V soutěži Český med získal 
dvakrát sto bodů.

MAXIMÁLNÍ POČET BODŮ
Zlatý med se mu podařilo vytočit jak 
v červnu, tak i začátkem srpna. „Ocenění 
mě velice potěšilo. Nečekal jsem, že na této 
prestižní výstavě dostanou oba druhy ma-
ximální počet bodů,“ říká Miroslav Vacu-
lík.

Jeho včely nosily nektar na  zlatý med nejprve z  květů 
v okolí Vřesovic a za druhou zlatou se pustily dále do lesů 
Chřibů. Oba vřesovické medy splnily všechny požadavky. 
„Jsem velice rád, že ústav spolu s Českým svazem včelařů 
tuto celorepublikovou výstavu pořádají. Je to skvělá propa-
gace včelařství a včelaři mohou díky ní zjistit kvalitu svého 
medu a také jej porovnat s jinými,“ podotýká Vaculík, kte-
rý se doma stará o osmadvacet včelstev.

ŠESTADVACET LET
Včelařství se věnuje už šestadvacátým rokem. „Je to krásná 
záliba, do které mě zasvětil můj tchán,“ připomíná člen ky-
jovské včelařské organizace.

Med má ráda celá jeho rodina. „Je to velice zdravý a ne-
nahraditelný přírodní produkt. Doporučuju ho jíst každý 
den,“ dodává Vaculík, držitel dvou zlatých medailí ze sou-
těže Český med 2022.

Petr Turek
Převzato z Hodonínského deníku
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MATEŘSKÁ 
ŠKOLA VŘESOVICE
Celý rok 2022 byl opět plný nových zkušeností, poznávání, 
získávání vědomostí, úspěchů a skvělých akcí, které obo-
hacují vzdělávání v naší mateřské škole a všechny děti při 
nich mají současně i příležitost vyniknout v různých oblas-
tech. Zveme vás tímto na takové malé ohlédnutí za naším 
školním životem.

Přejeme Vám krásné Vánoce a úspěšný nový rok, ať štěstí  
a zdraví provází váš každý krok.

Za kolektiv MŠ Vřesovice
Bc. Ladislava Chaloupková
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
A MATEŘSKÁ ŠKOLA OSVĚTIMANY
Vážení čtenáři, 
protože zpravodaj informuje o událostech do prosince ka-
lendářního roku, chceme Vám ještě několika řádky při-
blížit, co se v naší škole událo za prvního půl roku 2022. 
Na  jaře školního roku jsme přijali ke  vzdělávání 5 ukra-
jinských dětí (4 žáci v ZŠ, 1 v MŠ). Snažili jsme se pro ně 
zabezpečit hlavně psychickou pohodu v novém prostředí 
a postupně odstraňovat jazykovou barieru. Tito žáci se vel-
mi dobře zapojili do  volnočasových aktivit, pořádaných 
soutěží i kulturních vystoupení. Vzdělávání v předchozím 
školním roce  2021/2022 bylo náročné pro žáky i učitele. 
Probírané učivo bylo sice v  předchozím roce rozumně 
redukováno na stěžejní, ale výraznější nedostatky z doby 
distanční výuky se stejně projevily. Zapojením do  Reali-
zace investice 3. 2. 3. Národního plánu obnovy, které se 
týkalo doučování žáků, jsme se snažili zmírnit vzděláva-
cí obtíže, které se u některých žáků nakupily. Těší nás, že 
i přes překážky ve vzdělávání byli deváťáci úspěšně přija-
ti - 1 na gymnázium v Uherském Hradišti a ostatní žáci 
na střední školy, o které měli zájem.  Veřejnosti jsme na-
bídli ke zhlédnutí na našich webových stránkách prezenta-
ci prostor naší školy, neboť ne všichni mají možnost školu 
navštívit. Pro budoucí prvňáčky jsme uspořádali v  pro-
storách školní družiny kurz aktivit Předškoláček, aby se 
budoucí prvňáčci sblížili s třídní učitelkou a aby byli více 
motivováni pro vstup do  1. třídy v  novém školním roce 
2022/2023. 

Máme novou školní kuchyň a rozšířili jsme dětské hřiště 
V době hlavních prázdnin se uskutečnily dvě mimořádné 
akce. Za významné podpory městyse Osvětimany to byla 
dlouho plánovaná rekonstrukce školní kuchyně a částečně 
i jídelny. Provoz školní kuchyně pro ŽS a MŠ byl zahájen 
5. 9. 2022.  Nové prostředí je odměnou pro naše paní ku-
chařky, které pracovaly dlouhá léta v nevyhovujících pod-
mínkách. 

Předmětem další veřejné zakázky byla výstavba nových 
herních prvků v  prostoru okolí školy (zahrady základní 
školy a mateřské školy) včetně terénních úprav a vegetace 
za účelem obnovení a rozšíření dětského hřiště. Vyžití tu 
najdou naši žáci a děti z MŠ nejen k pohybovým aktivitám, 
pracovním činnostem – vyvýšené záhony k  sázení, ale 
i ke vzdělávání, a to prostřednictvím naučných informač-
ních tabulí. Málokterá škola v regionu se může pochlubit 
tak rozlehlou a krásnou zahradou a okolím. 

Pozor, začínáme
Pojďme na  začátek školního roku 2022/2023. První slav-
nostní akcí každého takového zahájení bývá přivítání, a to 
se týká nejen všech žáků, pedagogů a  zástupců okolních 
obcí, ale hlavně přivítání prvňáčků. A těch se nám opravdu 
urodilo! Dvacet čtyři prvňáčků usedlo v září do lavic pod 
ochranu své paní učitelky třídní Aleny Knápkové. V sou-

časné době chodí do naší školy 163 žáků. Jejich počet bývá 
pohyblivý, zpravidla se v průběhu roku mění. O naše žáky 
se stará tým 13 pedagogů, pracují u nás 2 speciální peda-
gogové, 4 asistenti pedagoga a školní asistenti. Školní dru-
žina má tři oddělení podle věku, do ranní družiny mohou 
chodit děti už od 6.45 hodin. Náš odpolední školní klub 
navštěvují žáci 2. stupně. 

Od září uteklo několik měsíců a vplížil se k nám podzim. 
Žáci se zapojují do hrabání listí v celém areálu školní za-
hrady a sbírání úrody jablek. Nejen že jsme očesávali jabl-
ka, ale pak i  ochutnávali lahodný jablečný mošt, který 
našim žákům ochotně vyrobili už poněkolikáté v osvěti-
manské moštárně. A nebylo ho málo. Asi 600 litrů dobrého 
moku. Moc za to děkujeme! K podzimu patří i Halloween. 
Na každoroční dlabání dýní ve školní družině a školním 
klubu se děti tradičně těšily a bylo také završeno pěknými 
dýňáčky, kteří se usadili pod školní lípou. Na počátku říj-
na žáci 4. třídy absolvovali výuku na Dětském dopravním 
hřišti v Uherském Hradišti. Nejdříve proběhla na učebně 
teoretická část, ve  které se děti zabývaly hlavně jízdním 
kolem. To aby věděly, jaké vybavení jízdní kolo, co patří 
k  výbavě cyklisty, jaké dopravní předpisy by měly znát. 
Potom je čekaly jízdy na cvičném hřišti, na které se nejvíc 
těšily a také je absolvovaly s velkým zaujetím. Obě části vý-
uky mladí cyklisté zdárně zvládli. I počasí jim přálo, takže 
se těší na pokračování kurzu příští rok na jaře. Dne 5. 10. 
2022 se někteří chlapci z druhé, třetí a čtvrté třídy zúčast-
nili fotbalového turnaje družin v Buchlovicích. František 
Sýkora, Jaromír Martínek, Jáchym Šimčík, Jaroslav Zaple-
tal, Štěpán Líčeník a Jakub Slačík. Soutěžili jsme s dalšími 
šesti týmy, a to z Boršic, Buchlovic, Nedakonic, Polešovic, 
Tupes a Zlechova. V prvním zápase nastoupili naši proti 
žákům z Buchlovic, s nimiž remízovali, a tak získali 1 bod. 
Ve stejném duchu proběhlo i utkání proti žákům z Neda-
konic, Tupes a Zlechova. Proti Boršicím vyhráli 1:0 a pro-
ti Polešovicím 2:0, čímž v celkovém součtu získali 8 bodů 
a zasloužené 2. místo. Rybová Natálie, Pavelková Beáta, Te-
sařová Tereza a Vilímková Mia.  To jsou žákyně naší školní 
družiny, které se zúčastnily této soutěže s  názvem Pod-
zimní mužíček. A jak uspěly? Ve 2. kategorii (3. + 4. třída) 
získala Tereza Tesařová 2. místo a Mia Vilímková 1. mís-
to. Ostatní děvčata si také zaslouží velkou pochvalu. Dne  
20. října jsme oslavili Den stromů s žáky 2. třídy. Nejdříve 
si zopakovali rozdíl mezi listnatými a  jehličnatými stro-
my, pak děti jmenovaly konkrétní názvy stromů a nakonec 
ve skupinkách pracovaly na projektu, ve kterém psaly, ma-
lovaly a zamýšlely se nad významem stromů pro lidstvo. 

Soutěžili jsme a navštěvovali různé kurzy
V  letošním školním roce jsme se zúčastnili již několika 
sportovních akcí. V první polovině září začali v Boršicích 
chlapci 2. stupně futsalem, ze kterého si odvezli skvělé  
2. místo. Na konci září mix žáků 1. stupně závodil v Po-
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lešovicích v  atletickém čtyřboji. Odtud si suverénními 
výkony odvezl celkové 1. místo ze všech chlapců David 
Křemeček, jemuž patří obrovské uznání za  všestrannost 
a  bojovnost. Atletikou prvostupňoví pokračovali i  v  říj-
nu na Velehradě. Zde jsme byli ještě úspěšnější. František 
Sýkora ze 2. třídy získal celkové 2. místo ve své kategorii, 
dále pak Michaela Navrátilová z 5. třídy vybojovala celko-
vé 3. místo v kategorii starších žákyň a David Křemeček 
obhájil celkové 1. místo v kategorii starší žáci. Mladší žáci 
ve složení František Sýkora, Jaromír Martinek, Josef Mar-
tinek a Jaroslav Zapletal získali pohár za 1. místo ve štafetě 
4x150m mladších žáků. Štafeta starších děvčat i chlapců si 
doběhla pro krásné 2. místo. Dívky závodily ve složení Lu-
cie Dreslerová, Michaela Navrátilová, Viktorie Mlčáková 
a Marie Pěnčíková. Chlapecká štafeta byla složena z Marka 
Dvouletého, Adama Spurného, Ondřeje Hozíka a Davida 
Křemečka. Všichni závodníci dostali pochvalu za vynika-
jící reprezentaci školy.

Žáci 8. a  9. ročníku absolvovali v  listopadu netradiční 
a  zajímavý kurz sebeobrany. Učili se zábavnou a  hravou 
formou zvládat simulované konfliktní situace mezi svý-
mi vrstevníky, ale i  s dospělým agresorem. Cílem aktivit 
bylo, aby se žáci pod vedením instruktorů naučili správ-
ně reagovat na  krizové situace. Slušné je pozdravit, sluš-
né je i odpovědět. A nezapomínat, že součástí pozdravu je 
i úsměv a oční kontakt. U příležitosti mezinárodního Dne 
pozdravů se 21. 11. 2022 uskutečnil v naší škole projekto-
vý den – DEN POZDRAVŮ pro žáky osmého a devátého 
ročníku. V  rámci projektu se seznámili s  historií tohoto 
dne, s pozdravy v různých zemích a rozdíly a zvyklostmi 
v pozdravech u nás a ve světě. Dozvěděli se hodně nového 
o etiketě zdravení ve společnosti a zopakovali si pozdravy 
v anglickém a německém jazyce. 

Co se chystá v prosinci
Prosinec, poslední měsíc v kalendářním roce. Měsíc plný 
přání, očekávání, radosti, obdarovávání, vůní, světýlek… 
Ne jinak tomu bude i letos. A nejdřív přijde Mikuláš se svojí 

družinou - čerty a andělem. Děti, obzvlášť nejmladší, s na-
pětím očekávají, jaký Mikuláš bude, trošku se bojí čertov-
ské družiny, ale pohledem na hodného anděla se uklidní. 
A ti nejvystrašenější, ti vždycky najdou bezpečí v náručích 
paních učitelek nebo se rafinovaně schovají. V adventním 
čase se všichni připravujeme na Vánoce - pečeme perníčky 
a cukroví, kupujeme kapra a stromeček, a hlavně připra-
vujeme dárky, abychom udělali radost svým nejbližším. 
Ve třídách děti losují, koho z kamarádů obdarují, nacviču-
jeme koledy, vyrábíme vánoční přáníčka, pečeme cukroví 
a perníčky, zdobíme stromeček. Připravujeme vystoupení 
na  Vánoční rozjímání pro občany městyse. V  naší škole 
máme také už několik let moc pěknou tradici - Vánoční 
zpívání na schodech, které je vždycky krásným ukončením 
roku před odchodem na vánoční prázdniny. Děti při něm 
zatančí, zahrají na hudební nástroje, zazpívají, k  tomu se 
přidá pěkný příběh, slovo na závěr roku a přání všeho dob-
rého do  roku nového. Předvánoční atmosféru umocňují 
i koledy a rozsvícené svíčky ve vestibulu školy.

Na závěr chceme poděkovat zejména vedení městyse Osvě-
timany, také zastupitelstvu obce za vstřícnost, dobrou ce-
loroční spolupráci a  finanční podporu. Členům Spolku 
rodičů děkujeme za  jejich přízeň a podporu činností pro 
naše žáky. 

Nejhezčí dárky, ty nejsou v krabičkách,
ty máme ukryté jen v našich srdíčkách.
V ten večer vánoční zkusme si je přát,
možná je přinese ten, kdo nás má rád.

Vážení občané, přejeme Vám provoněné vánoční svátky 
a v novém roce klid, pohodu a hlavně dobré zdraví. Přejme 
si, abychom nosili alespoň malý kousíček Vánoc v našich 
srdcích i  ve  všech dnech roku příštího a  hledejme cesty 
k sobě navzájem.  
                                                                                 

Mgr. Milena Vaculíková, zástupce ředitele
Mgr. Petr Orlický, ředitel školy
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TJ SOKOL VŘESOVICE
Vážení přátelé Vřesovické kopané, po  dohrané sezoně 
2021/2022, kdy se již mohlo hrát bez nějakého omeze-
ní, jsme se umístili na  6 místě. Konečně se nám podaři-
lo uskutečnit oslavy 100 let TJ Sokol Vřesovice, které byly 
naplánované na rok 2021. V tomto roce bylo ještě omezení 
na  veškeré pořádané akce, a  tak jsme byli nuceni oslavy 
o  rok posunout na  dny 24. 6. 2022 a  25. 6. 2022. Sehrá-
li jsme zápas se Stříbrnicemi a  starou gardou Zbrojovky 
Brno. Bylo hezké, že jsme na  našem hřišti mohli poznat 
i hráče, o kterých jsme zaslechli doposud pouze v médiích. 
Akce se vydařila a  počasí přálo a  padalo také dost branek. 
Tím bych chtěl poděkovat všem sponzorům a všem, kteří 
pomohli s pořádáním a průběhem oslav.

Do  další sezony 2022/2023 jsme se přihlásili i  do  okres-
ního poháru. Tento pohár odstartoval 7. 8. 2022 prvním 
zápasem v  Nenkovicích. Soupeři jsme bohužel podlehli 

a do dalšího kola poháru jsme nepostoupili. Soutěž začala 
21. 8. 2022  zápasem v Moravanech v 17:00 hodin. A tak 
započala naše podzimní sezona. Druhé a  již mistrovské 
utkání na  venkovním hřišti v  sousedících Moravanech 
bylo veselejší, remízou jsme přivezli první bod do tabulky. 
Od druhého zápasu k nám zamířil na podzimní hostování 
z  Velkých Pavlovic ambiciózní brankář Jakub Chromek, 
který nás ve  většině zápasů podržel, a  celé mužstvo bylo 
v lepší herní pohodě. Je super, když se všichni hráči sejdou, 
zejména na důležité zápasy sezony a mužstvo je kompletní.

Po  odehrání podzimní části jsme obsadili střed naší ta-
bulky, a  to na 6 místě. Samozřejmě budeme v  jarní části 
usilovat o nějakou tu příčku směrem nahoru na stupně ví-
tězů. V  lednu 2023 je naplánovaný Sportovní ples, tímto 
Vás všechny srdečně zveme.  Těšíme se na všechny další 
odehrané zápasy.

11
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NOVÝ KABÁT, NOVÝ TÝM, 
TO JE NOVÝ AEROBIC CENTRUM KYJOV
Již více jak před rokem se zrodil v hlavách trenérek Vero-
niky Otrusinové a Karolíny Olasz možnost sloučení dvou 
sportovních klubu na Kyjovsku a vytvořit tak silnou člen-
skou základnu, propojit dosavadní zkušenosti a  vytvořit 
úspěšný profesionální sportovní klub. Díky spojení jsme 
umožnili poskytovat všestranný sport širokému okru-
hu dětí z Kyjova, z Kostelce, tak i okolí. Každý závodník 
v sobě nese jiné nadání, a proto si každý u nás vybere.

A  povedlo se … Hned první sezónu 2021/2022 závodní 
týmy a  jednotlivci obsadili přední příčky všech republi-
kových závodů po celé ČR. Hodiny dřiny v  tělocvičnách 
v Kyjově a v Kostelci přinesly očekávané ovoce. Závodnice 
zářily v Poděbradech, Otrokovicích, Ostravě, Jindřichově 
Hradci, Uherském Ostrohu, Olomouci, Hodoníně, Uher-
ském Hradišti a Světlé nad Sázavou.

A kdo tedy vlastně jsme? 
Jsme moderní a silnou základnou pro všechny zájemce o sportovní vrcholový aerobik, fitness aerobik, komerční závodní 
aerobik a zdravý životní styl. Původ aerobiku vychází z gymnastických a tanečních disciplín. Vychováváme pohybově 
nadané děti a mládež a vrcholové sportovce.
Závodní aerobik, to není jenom dřina. Během roku se závodníci účastní různých akcí jako např. letní tábor, soustředění 
atp. Mnoho závodníků má v klubu své nejlepší kamarády a budují si tak kolektiv, který drží při sobě. Umění komunikace, 
fair play a zdravý životní styl jsou pozitiva, které si každý z nás odnáší do života.

O sportovní rozvoj dětí se starají:
• Bc.  et Bc.  Veronika Otrusinová – certificate fitness core + certifikovaný trenér sportovního aerobiku, trenér  

a choreograf sportovního aerobiku
• Karolína Olasz, Dis. - certificate fitness core + certifikovaný trenér sportovního aerobiku, trenér, choreograf  

komerčního, fitness a sportovního aerobiku
• Ing. Krystian Olasz – certifikovaný rozhodčí FISAF + trenér komerčního, fitness a sportovního aerobiku
• Bc.  Zdenka Horáková- pedagogický dohled a  bývalá závodnice gymnastiky + trenér a  choreograf komerčního  

aerobiku pro nejmenší
• Veronika Kožíková – úspěšná vrcholová závodnice a trenérka sportovního aerobiku
• A další trenéři asistenti: Jana Polešovská, Zuzana Ondříšková, Kateřina Schielová, Eliška Navrátilová 

Za Aerobic centrum Kyjov sepsal Ing. Krystian Olasz
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VÝSLEDKY ZÁVODŮ  
FISAF Poděbrady Otrokovice Ostrava Jindřichův 

Hradec
Step 11-13 1. 1.
Step 14-16 (Queen) 2. 1. 1.
Car race 2. 2. 2.
Cruella 6. 6. 6.
Wonder W. 5. 5. 4. 4.
Sofi N. 10. 8. 9.
Adri V. 6. 6. 9. 4.
Trio 2. 2. 2. 3.
Verča K. 5. 4. 5. 4.

AEROBIC TOUR Otrokovice Uherský 
Ostroh

Olomouc Otrokovice Hodonín Uherské 
Hradiště

Otrokovice

Cirkus 1. 2. 2. 3. 2. 2. 2.
Western 1. 1. 1. 1. 1. 1. 1.
Rebelové 3. 2. 1. 5. 4. 4. 3.
Step 11-13 (Showman) 6. 6. 2. 4.
Step 14-16 (Queen) 5. 9. 6.
Car race 2. 1. 1. 1. 1.
Wonder Woman 2. 3. 1. 3.
Cruella 3. 5. 2. 5.

NEJEN VÁNOČNÍ PODCHŘIBÁCKÉ INFO 
Jak už bývá zvykem nebo v dřívějších dobách vždy bývalo, 
na konci roku máme čas se chvíli zastavit a  jen tak sami 
pro sebe si uvědomit události roku, který se chýlí ke konci. 
Myslím, že není potřeba hodnotit a posuzovat, vše se stejně 
již odehrálo a je nenávratně minulostí, kterou již nezmění-
me. Je dobré se ale tímto ohlédnutím projít po klíčových 
okamžicích a uvědomit si, co jsme ve starém roce vytvořili 
a kam jsme tímto konáním napřímili kroky pro rok další. 
Stejně tak se i v Podchřibáku ohlížíme za loňským koná-
ním, a to konáním veskrze RADOSTNÝM.

Také díky příjemnému zázemí v  jurtě Lesparku se nám 
podařil v červnu ukončit první školní rok. Děti odcházely 
vstříc prázdninám spokojené a naši čtvrťáci v kmenových 
školách na přezkoušení uspěli na jedničky. Pro všechny zú-
častněné RADOST.

Z našich dalších aktivit byly na programu letní příměstské 
tábory, které se letos konaly již po čtvrté. Letos v osvědče-
ném tandemu Kamila, Andrea a Dana proběhly tři turnusy 
předškolních dětí a jeden turnus dětí větších. Vše v duchu 

naučném, tvořivém a sportovním. Užili jsme si to všichni, 
děti i my vedoucí a už se těšíme na letošní léto. Jedním slo-
vem, zažívali jsme RADOST.

Pár dní odpočinku v  závěru prázdnin a  už opět vítáme 
v září nové děti v domškoličce a ve škole se ke čtvrťákům 
přidává i  prvňačka. V  tomto okamžiku je za  námi další 
téměř polovina školního roku zakončená vánočním RA-
DOVÁNÍM u  venkovního ozdobeného stromečku mezi 
vločkami sněhu a  s dětským  výskáním a hrami na sně-
hu. Všichni ještě celí promrzlí se loučíme a rozcházíme se 
do  našich Vánocemi provoněných domovů, abychom se 
v lednu mohli opět vrátit a zažívat naši tvořivou RADOST.

Milí přátelé, kamarádi, spoluobčané, přejeme vám všem, 
ať se i  vám podaří v  roce 2023 zažívat svoje malé či vel-
ké vnitřní RADOSTI a  nenechat si je zkazit jakýmkoliv 
děním. Vaše štěstí a radost je pouze na vás… tak ať se vše 
daří… a když to někdy trochu drhne, tak s úsměvem je to 
lehčí.

Za všechny v Podchřibáku Dana Slezáčková Müllerová                                                               
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SPOLEK BABULE

Dětský den
V  letošním roce se nám podařil konečně uspořádat 
naši jednu z  největších akcí v  roce, dětský den. Jubilejní  
10. ročník pod názvem Hvězdná brána (SG2022 Vřesovi-
ce). Cílem tématu Hvězdná brána bylo, ohlédnout se zpět 
do předchozích uspořádaných dětských dnů. I přes dešťo-
vou přeháňku se letošní rok opět vydařil. Chtěla bych tím-

to poděkovat všem, kteří se účastnili a věnovali svůj volný 
čas na vytvoření příjemné atmosféry, za skvělou přípravu 
stanovišť, jejich milý přístup i za ztížených podmínek deš-
těm. Poděkování patří také všem sponzorům za podporu.
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Vánoční výstava 26. 11. 2022
Po  delší odmlce, jsme opět uspořádaly Vánoční prodejní 
výstavu.  Letos se zúčastnilo 21 vystavujících jak z  Vře-
sovic, tak i z blízkého okolí. Vybírat bylo opravdu z čeho. 
Od  různých dekorací, ozdob, hraček a výrobků pro naše 
chuťové pohárky. K  předvánoční atmosféře přispěl svým 
krásným vystoupením DFS Vřesovjánek.

Děkuji všem, kteří si udělali čas a  přijeli 
nám nabídnout své výrobky a  také všem 
návštěvníkům.
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Za Spolek BABULE, přeji krásné, pohodové Vánoce 
a do nového roku 2023 hodně úspěchů, pohody a pevné zdraví.

Pro příští rok Spolek Babule pro vás i pro děti připraví další akce. Určitě se těšte na dětský den 3. 6. 2023, které bude 
na téma Piráti. Všechny akce budou včas dány na stránky Spolku Babule, obce, FB, na vývěskách v obci. 
 

Lenka Chromková, Místopředsedkyně Spolku Babule

Mikuláš 5. 12. 2022
Rok se s rokem sešel a v pondělí 5. 12. 2022 opět navštívil Mikuláš s Andělem a s Čertem nejen naši obec, ale také i Labuty 
a Skalku. I když některé dítko v průběhu roku zazlobilo, nebyl to důvod si je vzít do pekla.  Čert musel odejít s prázdnou.  
Mikuláš, Anděl i Čert slíbili, že si je příští rok přijdou znovu zkontrolovat, v čem se polepšily a v čem zhoršily.
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SDH VŘESOVICE
Vážení čtenáři, naše letošní snažení začalo spoluúčas-
tí na fašaňku, který dopadl po roční pauze na výbornou. 
Dalším krokem byl sběr železa - v dnešní nelehké době bylo 
železa opravdu hodně a všem občanům, kteří nám přispěli, 
bychom chtěli poděkovat. Posledním úkolem, který na nás 
v prvním pololetí čekal, bylo uspořádání okrskové soutěže 
a i přes počáteční problémy všechno nakonec dobře dopad-
lo a závodníci odjížděli spokojení. Musím sám za sebe říct, 
že jsem byl na okrsku možná po pěti letech a byl jsem vel-
mi mile překvapen, jakým směrem se všechno posunulo. 
Dříve se dala očekávat velká rivalita sousedních obcí mezi 
sebou, kde si nikdo nedal nic zadarmo a hledal všechno, 
aby soutěžní pokus konkurence co nejvíce znepříjemnil 
a vyhrál právě jeho tým. Ale na této soutěži panovala tak 
kamarádská a přejícná atmosféra, že to bylo opravdu k ne-
uvěření. Náš tým zde obsadil třetí místo, které bylo velkým 
úspěchem, protože ještě hodinu před zahájením jsme ne-
měli ani závodní družstvo. Co se snažení, v Okresní Grand 
Prix týče, po novém roce začala zimní příprava každotý-
denním florbalem v tělocvičně. Po přesunutí na trať a prv-
ním soustředění se bohužel ukázalo, že nemládneme a je 
nutná generační obměna a nová mladá krev, protože v pěti 
lidech se bohužel požární útok dost dobře běhat nedá. Po-
kud by měl někdo zájem, si vyzkoušet požární sport, může 
kontaktovat kteréhokoli člena z našeho týmu a uvidíme se 
na  tréninku. Díky dobrým kontaktům se nám přece jen 
v polovině sezony podařilo sehnat mladou krev na proudy. 
Cíl do konce sezony byl jasný. V krátkém časovém úseku, 
co nejvíce natrénovat a zatopit týmům v první pětce. Prv-
ní závody v Rohatci nevyšly podle představ a nervozita si 
vybrala svou daň. Ovšem další v Prušánkach, už vypadaly 
o poznání lépe a o první místo nás připravil jen prostřik 
na  levém proudu. Odvážíme páté místo. V  Hrubé Vrbce 
se kluci na  proudech neuvěřitelně trefili a  bereme za  čas 
18:07s třetí místo a první letošní bednu. Na poslední závo-
dy do Velké nad Veličkou jsme vyjeli s dvěma týmy. Mimo 
standardní závodní tým s mančaftem 35+. Bohužel ani je-
den útok se nám nepovedl. Tým 35+ svůj útok nedokončil 
a pro mladé z toho bylo čtvrté místo s časem 20:82s. V cel-
kovém pořadí končíme na  osmém místě, nutno podotk-
nout, že z  osmi bodovaných závodů jsme odběhli pouze 
čtyři. Třešničkou na dortu byla soutěž v Šaraticích, kde se 
běží rozstřel o velkou bečku piva. Do rozstřelu postupuje-
me ze čtvrtého místa a po bezchybném útoku vyhráváme 
bečku! To je z našeho letošního závodního snažení všech-
no. Závěrem bych poděkoval všem, kteří nás v  tom letos 
nenechali a pomohli, když bylo nejhůř. Všem přeji poho-
dové Vánoce a pevné zdraví v novém roce.

Michal Skalka
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KLUB ČESKÝCH TURISTŮ VŘESOVICE
Zimní přírodou
V  roce 2022 turisté opět potvrdili svou tradiční aktivitu 
a započali své toulky akcí nazvanou „Zimní přírodou“, ta 
se konala v sobotu 5. března 2022 a byl to již 18. ročník této 
velmi oblíbené turistické akce, kterou pořádal vřesovický 
Klub českých turistů. Pochodu se letos zúčastnilo 285 tu-
ristů ze 70 obcí a měst ČR a také ze Slovenska. Nejmladším 
účastníkem akce byla Elen Kršňáková z Kyjova, nejstarším 
naopak Alena Uřičářová z Kyjova. Nejvzdálenější účastník 
Miroslav Strnadel přijel až z Ostravy. Nejpočetnější rodi-
nou na této akci se stala rodina Miroslava Houščavy z Vře-
sovic. 

Nejpočetnější výpravy dorazily také z  Kyjova, Vřesovic, 
Syrovína, Hodonína a Ježova. Na výběr byly již tradičně tři 
značené trasy o délkách 5, 8 a 10 km. Turistické kontroly 
byly umístěny na magické hoře sv. Klimenta, v altánku pod 
Koryčanskou kaplí a v areálu Lesparku.Všechny účastníky 
zdobila v cíli vkusná plaketa a pamětní list, tradičně byli 
odměněni nejstarší, nejmladší, nejvzdálenější účastníci 
a také nejpočetnější rodina na akci hodnotnými věcnými 
cenami. Všem se účast započítává do naší soutěže „O zla-
tého turistu 2022 – 2016“.

Putování Moravským Slováckem
Další akce pořádaná naším klubem se odehrála v sobotu 7. 
května 2022. Tento jubilejní 20. ročník turistické akce Pu-
tování Moravským Slováckem se bohužel konal za stálého 
deště, který ustal až v  odpoledních hodinách. Účastníci 
si mohli vybírat z  tras dlouhých 5, 8, 13, 17 a 25 km pro 
pěší, nebo 14 a 45 km pro cyklisty. Každý účastník obdržel 
na startu mapku s popisem trasy. Navzdory špatnému po-
časí byla účast 202 turistů ze 44 obcí a měst. Něco málo ze 

statistik. Nejmladším účastníkem byl Ondřej Nesvatba ze 
Zdounek, nejstarším Alena Uřičářová z Kyjova, nejvzdále-
nější účastník Dalibor Klimánek k nám tentokrát zavítal 
z  Třince. V  cíli byli turisté obdarováni originální plake-
tou a pamětní listem do sbírky a nesměly chybět hodnotné 
ceny pro vítěze jednotlivých kategorií. Pro účastníky byla 
připravena bohatá tombola s rekordními 363 cenami.

SLAVNOSTNÍ SETKÁNÍ u příležitosti 20 let 
od založení KČT ve Vřesovicích
V neděli 20. března 2022 v 15 hodin uspořádal Klub čes-
kých turistů odbor Vřesovice v tělocvičně školy slavnostní 
setkání k 20. výročí KČT Vřesovice a vyhlášení výsledků 
soutěže O zlatého turistu 2017-2021. Ocenění převzalo 32 
zlatých, 28 stříbrných a 22 bronzových turistů nejen z na-
šeho regionu. Program setkání byl veden podle daného 
plánu. Slavnostní zpráva k 20. výročí KČT ve Vřesovicích, 
ohlédnutí za  rokem 2021, hospodaření KČT Vřesovice, 
plán na rok 2022 a jiné. KČT, odbor Vřesovice rozdal tyto 
ceny ČESTNÉ UZNÁNÍ ODBORU a  VEŘEJNÉ UZNÁ-
NÍM ZA ZÁSLUHY O TURISTIKU. V soutěži o nejaktiv-
nější členy KČT Vřesovice za rok 2021 byli oceněni paní 
Anna Vaculíková, Vlasta Polášková a Lukáš Vaculík. 

Nejvyšší vyznamenání KČT Vřesovice Pamětní medaili 
III. stupně VZORNÝ TURISTA za dlouholetou a zásluž-
nou práci pro Klub českých turistů v České republice pře-
vzali Ing. Miroslav Běťák a MUDr. Jan Svoboda. Klub čes-
kých turistů Vřesovice na závěr setkání ocenil k 20. výročí 
od založení své organizace ČESTNÝM UZNÁNÍM a dár-
kem řadu svých členů. Slavnostního setkání KČT Vřeso-
vice, se zúčastnilo 108 pozvaných účastníků a  vzácných 
hostů.
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Zájezd jižní Moravou
Velmi hezkou akcí, pořádanou v sobotu 9. července 2022 
byl jednodenní autobusový zájezd. Program zájezdu byl 
turisticky zajímavý a  pestrý. Účastníci navštívili a  pro-
hlédli si letecké muzeum v  Kunovicích, expozice doku-
mentuje leteckou historii a výrobu. Jsou zde k vidění do-
pravní a vojenské letouny. Další zastávkou byla prohlídka 
hradu v Malenovicích u Zlína. Nachází se zde zachovalý 
gotický hrad, který byl založen v roce 1360. V historických 
interiérech jsou dnes stálé expozice. Závěr zájezdu patřil 
komentované prohlídce mrakodrapu ve Zlíně. Každý ze 46 
spokojených účastníků obdržel odznak a pamětní list.

Vřesovský výšlap – za krásami podzimu
Za krásami podzimních Chřibů zamířilo z Vřesovic v so-
botu 24. září 2022 273 příznivců pěší turistiky, a také cyk-
loturistiky z 67 obcí a měst z České republiky a Slovenska. 
Pro 21. ročník jsme připravili celkem čtyři značené trasy 
od osmi do třiceti kilometrů. Podle mapky s popisem trasy 
mohli turisté zavítat na zajímavá místa v okolí naší obce 
a  Chřibů. Každý účastník obdržel pamětní dárek a  di-
plom. V cíli byli odměněni zlatou medailí a věcnou cenou 
nejmladší účastník akce Elen Kršňáková z Kyjova, nejstar-
ší Alena Uřičářová z Kyjova a nejvzdálenější Stanislava Vy-
sloužilová z Kralup nad Vltavou. Nejpočetnější skupinou 
na akci byla rodina Marcely Rybákové z Vřesovic. Účast 

se všem započítala do soutěže O zlatého turistu. Odměnou 
byly pěkné zážitky z podzimní přírody a setkání s přáteli 
turistiky.

Výšlap na horu Bradlo
Klub českých turistů Vřesovice uspořádal v  sobotu 12. 
listopadu 2022 třetí ročník turistické akce Výšlap na horu 
Bradlo, která se vydařila. Magická hora Bradlo je vysoká 
543 m nad mořem, do roku 1972 zde stávala dřevěná roz-
hledna s krásným výhledem na Jižní Moravu. Pod vrcho-
lem je malý pomníček, který připomíná havárii letadla Da-
kota dne 30. listopadu 1952. Při leteckém neštěstí zahynulo 
pět osob. Turistické akce se zúčastnilo 251 pěších turistů 
ze 72 obcí a měst naší republiky, pro které byly připraveny 
dvě značené trasy v délce 6 a 8 km. Každý účastník obdržel 
pamětní magnetku a diplom. V cíli byli oceněni nejmladší 
účastník akce Jaroslav Fiala z Osvětiman, nejstarší Rudolf 
Pecher z Ráječka a nejvzdálenější Bohuslava Dančišáková 
z Prahy. Tato akce byla v roce 2022 poslední, kterou KČT 
Vřesovice uspořádal. Přeji všem hezké a  klidné vánoční 
svátky, pevné zdraví a  těším se na  setkání s vámi v  roce 
2023, třeba hned v  lednu na  naší tradiční turistické akci 
Novoroční čtyřlístek - Okolo Vřesovic.

Miroslav Vaculík – předseda KČT Vřesovice



Přejeme vám od srdíček 
chvíle klidu v záři svíček, 

všechno krásné na Vánoce, 
hodně dárků, pohodu a klid
přesně tak, jak to má být.
Zdraví, úsměv na tváři,

v příštím roce ať se vše vydaří.

Zpravodaj vydala obec Vřesovice, www.obecvresovice.cz. Vychází v prosinci 2022.
Registrováno Ministerstvem kultury ČR pod pořadovým číslem E 12388
Grafická úprava: Tiskárna Šiki Kyjov • Foto: Gabriela Kabrnová a další

Sazba a tisk: Tiskárna Šiki Kyjov • Za jazykovou správnost odpovídají autoři příspěvků
Počet výtisků: 280


